
 

 

Friluftsrådet  
på Sydfyn 

 

 

Dato: 28.06.2023 
 

Til stede, Michael, 
Ninna, Fini, Per B. og 
Erik. 
Afbud fra Per F. og Lars 

Referat af estyrelsesmøde i Friluftsrådet på Sydfyn 
Trente Mølle   Trentevej 7   5672  Broby  
Klokken 19.00 – 22.00 

Næste møde: 
 
 

15/9  

Dagsordenpunkter Diskussion Handling 
Ansvarlig(e) per-

son(er) 
Tidsramme 

1. Godkendelse af  
referatet fra sidste møde  
Godkendelse af møde-
dagsordenen. 

.Røde ører hos Erik, glemt 
at udsende referat, kom-
mer snarest. 
Dagsorden vedtaget. 
Dog to pkt. her 
Orientering om Unescos 
bedømmelseshold på be-
søg i Geoparken. 
P-Ring anordning til fast-
gøelse af både. Efter ori-
entering blev vi enige om 
at Michael laver en indsi-
gelse. 

   

2. Friluftspolitisk debat: 
Bittenhus´s indvielse 
Grundlovsdag d. 5. juni.  
Havplanen er vedtaget der 
er ikke mange facts. 
Jeg har bilagene med 
M 08.06 

En meget flot dag ved ind-
vielsen med mange men-
nesker og godt vejr. 
Havplan vedtaget, det 
bedste man kan sige om 
den er at vi nu har en plan 
der kan påvirkes. Intet om 

   



 

 

 trawl og muslingefangst i 
det sydfynske. 

3. Friluftsrådet HQ: 
Formandens time er 
fastlagt : 
I september, december 
samt april 2024 
M 09.05 

Orientering    

4. De 3 temagruppers ar-
bejdsområder, arbejds-
form og møder: 
a. Gråt udvalg: 
Udsætning af fasaner og 
ænder. 
Vildtforvaltningsrådet har 
indgået en aftale med jæ-
gerne. Per B og Per F har 
begge rundsendt mails. 
b. Grønt udvalg: 
Fredning af Vejstrup  
nedre ådal, tur d. 09.06 ? 
M 23.05 
Stisag ved Siø M 06.06 
Markvejsnedlæggelse på 
Tåsinge   M 17.06 
Shelters og rensnings-an-
læg på Skovsgaard  
M 25.05 
c. Blåt udvalg:  
Projekt-gruppemødet om 
den marine NNP  
d. 06.06 ? M 05.06. 
Stenkastning godkendt 
ved Bøsørevej 56 M13.06 
 

 
 
 
Om fem år ingen udsætning 
af ænder! Forslaget med at 
det samme skulle gælde for 
fasaner om 10 år er taget af 
bordet. 
 
 
 
 
 
Sag udskudt. Til 1/10 refera-
ter af alle møder nu offent-
lige. 
 
Ninna kigger på den sag 
Ninna laver støtteerklæring 
til privat indsigelse. 
Skovgård på vej i en god ret-
ning. 
 
 
Ninna kunne ikke deltage – 
referat ikke kommet. 
 
Kommunen har givet tilla-
delse 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

5. Bestyrelsens møder og 
initiativer:  
Der har været fortaget en 
undersøgelse omkring de 
Syddanske kommuners 
friluftspotentiale. Jeg har 
trykt et eksemplar. Skal vi 
udsende den til ”vores” 
kommuner med et følge-
brev 
M 20.06 

 
 
Undersøgelsen der virker 
underlig blev udleveret 

   

6. Siden sidst fra  
formanden:  
Der er forslag om 2 store 
møller ved skydebanerne i 
Lejbølle. Jeg tager avisar-
tikel med og vi skal aftale 
en strategi. 
Jeg har noget med om vo-
res repræsentation i Grønt 
Råd på Ærø 
 

 
 
Vi går ind og klager over 
den sydligste mølle den 
ligger tæt på skydeba-
nerne. 
 
Tages op på næste møde. 
 
 
. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

7. Siden sidst fra de andre 
i bestyrelsen herunder sa-
ger I postkassen samt 
meldinger fra de grønne 
råd og andre udvalg m.m.: 
 
Grønt flag i Svendborg til 
Svendborg Erhvervsskole. 
M 19.06  

 Ninna tager sig af sag om 
grønne spirer i Svend-
borg. 
Grønt rådsmøde i FMK i 
morgen. 
 
Lars bedes tage kontakt 

   

8. Udlodningsmidler: 
Der er en del projekter på 
Langeland og Strynø som 
jeg vil vurdere.  
06.06, 12.06, 13.06, 15.06 
 
Der er en Friluftshytte ved 
Hårby. 19.06 

Folk tager sig af de an-
søgninger der er for deres 
kommuner. 
 
 
 
 
 

   



 

 

 
 
 
 
 
 
 

Der er forslag om en  
Naturskole i Ringe.  27.05 

Ansøgning fra Naturskole 
ved Ringe ser MEGET 
mystisk ud, Per tager sig 
af den. Statsskoven har 
intet med den at gøre 

9. Næste møde: 
Aftales  

Næste møde 15/9 Her skal vi huske at se på 
hvor langt sagen med høf-
der i Bøjden er! 

  

10. Eventuelt: 
 
 
 

     


